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 ناوگان بسیار فرسوده تاکسیرانی 

ورود گزارش بــا  امــروز  تهــران، 
ون تاکســی های جدید، تا حدی 
جان تــازه می گیــرد. این اقــدام همزمــان با 
سیزدهمین شــنبه »امید و افتخار« شهرداری 
تهران انجام می شود. البته جدا از امروز، در هفته 
جاری، قــرارداد نوســازی ۲۰۰ دســتگاه ون 
سقف بلند نیز به امضا می رســد تا پیش از پایان 
سال، نخســتین ون های ســقف بلند به ناوگان 
تاکسیرانی کشــور و تهران هم وارد شوند. از قرار 
معلوم، اعتبار و منابع مالی لازم از طریق صندوق 

کارآفرینی امید تامین می شود.

به گزارش همشــهری، ون تاکســی ها یکی از 
وســایل نقلیه همگانی محبوب در بســیاری از 
شهرهای بزرگ دنیا محسوب می شوند؛ چراکه 
با ظرفیت بالاتری نسبت به خودروهای معمولی، 
می توانند حلقه واســط بین دیگر شــبکه های 
حمل ونقل عمومی ازجمله مترو و اتوبوس برای 
جابه جایی شهروندان باشند. این در حالی است 
که بیش از نیمی از ون تاکسی های تهران فرسوده 
شــده اند، توان ارائه خدمات به مردم را ندارند و 
از گردونه فعالیت نیز خارج شــده اند. در همین 
راستا، شهرداری تهران با حمایت وزارت کشور 
و همکاری صندوق کارآفرینی، درصدد نوسازی 

این ناوگان است. جلال بهرامی، معاون حمل ونقل 
و ترافیک شهرداری تهران درباره خروج ون ها از 
چرخه خدمت رســانی می گوید: » طی سالیان 
گذشته، تولید تجاری ون در کشور اتفاق نیفتاده 
بود و همچنین از ســال ۱۳۹۷ بــا ممنوعیت 
واردات مواجه بودیم. طی ۱۰ سال گذشته هیچ 
اتفاقی در حوزه نوســازی ون نیفتاده است.« او 
با بیان اینکه امســال ۲ فرایند نوسازی ناوگان 
ون تاکسیرانی به صورت همزمان پیگیری شد، 
می افزاید: »یکــی از فرایندها، نوســازی ون از 
طریق مشارکت با وزارت کشــور بود. همکاری 
و تعامل بسیار خوب مســئولان امر در سازمان 

شــهرداری ها و دهیاری های کشور موجب شد 
تا خرید ون های جدید محقق شود. برای فرایند 
دوم نوســازی ناوگان ون تاکسیرانی اعتبار لازم 
از طریق صندوق کارآفرینی امید تأمین شــده 
است.« او با تأکید بر اینکه بخشی از منابع مالی 
اختصاص ون های تاکســیرانی مربوط به امروز، 
توسط شــهرداری )معادل ۳۰ درصد( و بخشی 
دیگر توســط وزارت کشــور تأمین شده است، 
می گوید: »طبق ابلاغیه، تحویل این ون ها منوط 
به اسقاط ون های فرســوده خواهد بود و مقرر 
اســت طی برنامه زمانبندی مشخص نسبت به 

تحویل ون به شهر تهران اقدام شود.«

 گام بلند نوسازی تاکسی ها 
با ون های سقف بلند

در سیزدهمین شنبه »امید و افتخار« ون های جدید تاکسیرانی به ناوگان حمل ونقل عمومی تهران اختصاص می یابند

شهردار تهران در چهارمین رویداد ملی تولید محتوای دیجیتال بسیج:

باید فقر، فساد و تبعیض را ریشه کن کنیم
 شــهردار تهران گفت: »حوادث اخیر کــه اتفاق افتاد، 

گزارش۲
موهبتی بود تا بتوانیم ریشــه های این تب را در جامعه 
بفهمیم، پیدا   و به امید خدا آن را مداوا کنیم؛ به فرمایش 
و تعبیر رهبر معظم انقلاب، جامعه ما نیاز به اصلاحات دارد، فقر، فساد و 
تبعیض را در جامعه باید ریشه کن کنیم و در ادامه افق های عالی و پیشرفت 
را پیش روی خود داشته باشیم.« به گزارش پایگاه خبری شهر، علیرضا 
زاکانی در چهارمین رویداد ملی تولید محتوای دیجیتال بســیج تهران 
بزرگ که به مدت ۳روز در برج میلاد برگزار شد، با اشاره به دیدار با مقام 
معظم رهبری در سال ۹۱ بیان کرد: »مقام معظم رهبری در دیداری که در 
خدمت ایشان بودیم فرمودند: پیش از انقلاب کار راحت بود و با انقلاب کار 
سخت شد و در ادامه فرمودند در جنگ، کار به اوج سختی رسید و امروز 
جنگ با تمام سختی هایش در مقابل شرایط حال هیچ است. هر فردی که 
خسته و یا دچار انحراف شود جوان ها نمی گذارند که بار انقلاب زمین بماند 
و معنی این رویداد یعنی هر اتفاقی که رخ دهد شما را از تلاش، کوشش و 
خلاقیت باز نمی دارد.« زاکانی افزود: »در غرفه های رویداد که نگاه کردم 
عمده موضوعات مربوط به شرایط روز بود و برخی از دوستان نیز با الهام از 
شهید تهرانی مقدم ایده هایی را پرورش داده بودند و به همین دلیل به ذهنم 
رسید خاطره ای بیان کنم که خود شهید تهرانی مقدم برایم تعریف کرد. آن 

شهید گفت: »خسته ای؟ می خواهم خستگی تو را رفع کنم و در ادامه به من 
گفت سفری به روسیه داشته برای اینکه موشک نطقه زن خریداری کند که 
ژنرال روسی به او موشک را نداده و هرچه اصرار کرده اما باز به این دلیل که 
از موشک کپي برداري مي کنید درخواستش را رد کرده است. او به تهران 
آمده و برای ساخت موشک هرچه تلاش کرده اند، به سرانجام نرسیدند. در 
نهایت امر،۳ روز تمام در حرم امام رضا)ع( رفته، نماز می خوانده و با خود 
فکر می کرده گیر کار کجاست؟«  زاکانی گفت: »شهید تهرانی مقدم در بیان 
خاطراتش ادامه داد که روز سوم خداوند لطف کرد و جرقه ای در ذهنش 
ایجاد کرد و سرانجام روی کاغذ نقاشی دخترش ایده ای را که به ذهنش 
رسیده بود پیاده سازی  کرده.« وی بیان کرد: »شهید تهرانی مقدم به منزل 
آمد و شرایط موشک روسی و نقطه هدف و نحوه اصابت را تشریح کرد که 
نشان می داد طرح از موشک روسی دقیق تر بود.« زاکانی اضافه کرد: »در 
بعضی از موارد دچار انسداد می شویم، اما در هر شرایطی که باشیم بن بست 
نداریم.«   فرمانده سپاه حضرت محمد رسول الله)ص( تهران بزرگ هم در 
بخشی از این مراسم گفت: »عمده تیم ها در این رویداد موضوع »ایران 
قوی« را انتخاب کردند و به مسائلی پرداختند که بیانگر این است که همه 
عزیزان آگاهی و بصیرت خوبی به مســائل روز دارند.« ســردار حسن 
حسن زاده افزود: »در سال گذشته که رویداد برگزار شد، برای ۱۱۰تیم 

هدفگذاری شد و امسال به لطف خدا بالغ بر ۱۵۰تیم متقاضی بودند و 
۱۲۴تیم مشارکت داشتند و اگر خداوند توفیق دهد با همکاری و همیاری 
قرارگاه های فضای مجازی ما که در مناطق تلاش می کنند سال آینده یک 
فضای بزرگی را باید پیش بینی کنیم زیرا برآورد ما حضور و مشــارکت 
بالای ۲۵۰تیم است.« او ادامه داد: »در یکی از رشته ها پویانمایی نیز به 
روی ســکو خواهد آمد و موضوعی که در این دوره کار داوران را دشوار 
می کند این است که از لحاظ کیفی ایرادی ندارد که ۲ تیم صاحب یک 

سکو شوند.« 

5دلیل در تغییر یا جابه جایی 
مدیران شهری

 سال گذشته که علیرضا زاکانی احکام مدیران عالی جدید 
شهری را با مدت یک سال ابلاغ می کرد، خیلی ها به او خرده 
گرفتند که یک مدیر، تا بخواهد با شرایط کاری خود آشنا 
و همگام شود، دســت کم به 6ماه زمان نیاز دارد؛ اینگونه 
احتمالا او نمی توانــد تمرکز لازم را برای محقق ســازی 
برنامه های خود داشته باشد و به اصطلاح تا به خود بجنبد، 

سر سال شده است. 
شاید در علم مدیریت، چنین ادعایی تا حدی درست باشد 
اما همین علم می گوید که تصمیم عالی ترین مدیر نهاد یا 
سازمان، بسته به شرایط می تواند تغییر کند. به عبارتی او 
باید بهترین تصمیم را اتخاذ کند و در برابر آن نیز پاسخگو 
باشد. حالا پس از گذشت یک سال و چند ماهی که زاکانی، 
سکاندار شــهر تهران از خیابان بهشت شده، آنهایی که به 
تصمیمش خرده می گرفتند، اگر نگاهی دقیق به روندهای 
طی شــده، اقدامات صورت گرفته و نتایج به دســت آمده 
بیندازند، بی تردید بــر بنای احکام یک ســاله مهر تأیید 

خواهند زد.

چرا احکام یک ساله درست بود؟ 
1  تهران فرق کرده اســت: تصمیم شهردار پایتخت 
برای احکام یک ساله از چند جهت درست تلقی می شود. 
نخســت آنکه تهران در دهه فعلی نســبت بــه دهه های 
8۰،۷۰و۹۰ تفاوت های اساســی کرده است. بیشتر شدن 
دست اندازهای سیاسی در مسیر پیشــبرد اهداف، یکی 
از تفاوت هاست. سخت تر شــدن تامین منابع مالی دیگر 
تفاوتی است که باید برای آن چاره اندیشی کرد. وقتی که 
شهرداری برای حفظ زیست شهری باید از تراکم فروشی 
بدون قاعده فاصله بگیرد، عیان خواهد بود که حجم منابع 
مالی به دست آمده نسبت به نیازها لاغر می شود؛ آن هم در 
شرایطی که تورم یقه تک تک بخش ها و حوزه های شهری را 
نیز می چسبد. نشان به آن نشان که اگر توسعه هر کیلومتر 
مترو در دهه گذشته به طور میانگین به ۵۰۰ میلیارد تومان 
پول نیاز داشت، امسال، رقمی بالغ بر ۱8۰۰میلیارد تومان 
می خواهد. پس در این شرایط شهردار باید آنقدر در فواصل 
زمانی کم از سیستم خروجی بگیرد که اگر ایرادی متوجه 
مدیری بود، بلافاصله وارد عمل شــود و نسبت به اصلاح 

اقدام کند.

2  مقابله با فساد: اگر سیستم  ســازمانی تغییر کند و 
در جایی دچار مشکل شــود، یکی از دلایل می تواند فساد 
به خاطر رخ داده باشد. اگر فســاد صورت گرفته به خاطر 
انتخاب عناصر جدید باشد، باید در اسرع وقت، آن انتخاب 
اصلاح   و در وهله  بعد عنصر دارای ایراد حذف شــود. در 
این میان، شــنیده ها از تغییر یک مدیر در بدنه شهرداری 
بر همین اساس حکایت می کند. اگرچه نباید زود قضاوت 
کرد و هنگامی در این باره مي توان اظهار نظر رسانه ای کرد 
که دستگاه قضا اعلام همگانی داشته باشد. اما به هرحال 
اگر تغییر مدیری در این راستا صورت گرفته باشد، می توان 
گفت که شهردار تهران بر مدار شعار خود در مقابله با فساد 
عمل کرده است. یادمان نرود که مبارزه با فساد شوخی بردار 

نیست و باید در قبال آن، قاطعانه رفتار کرد.

3  مردم تصمیــم می گیرند: واقعیت آن اســت که 
تصمیمات و اقداماتی که شهرداری انجام می دهد از خیلی 
وزارتخانه های دولتی برای مردم ملموس تر است. مثلا اگر 
اجرای طرحی از وزارتخانه های جهادکشاورزی یا بهداشت، 
در زمینــه مواد غذایی یــا دارویی و درمانــی در یک بعد 
تأثیرگذار باشد، اما طرح و عملیاتی از سوی شهرداری در 
بعدهای مختلفی مثل حمل ونقل عمومی، رفت و روب شهر، 
شهرسازی، تفریحی و حتی سلامتی و... شهروندان تأثیر 
می گذارد. پس اگر مردم درخواست هایی داشته باشند حتما 
باید مورد توجه قرار گیرد و اگر با تغییر یا جابه جایی مدیری 
این خواسته ها برآورده شود، نباید تعلل کرد. ضمن اینکه 
تغییر و جابه جایی مدیران در شــهرداری تهران، به مراتب 
بیشتر از تغییر و مدیران در وزارتخانه ها مورد توجه مردم و 

رسانه ها قرار مي گیرد.

4  شهر موجودی زنده است: شهر یک موجود زنده است 
و باید با آن، مانند یک   موجود زنده رفتار کرد. این موجود 
زنده، نیازهای فراوانی دارد و پرواضح است که برآورده سازی 
نیازها، منابع مالی نقدی و غیرنقــدی می خواهد. بودجه 
امسال شــهرداری تهران با اعتبار ۵۰۳۷۰میلیارد تومان 
به تصویب رسیده که تحقق آن شاید در حرف ساده باشد 
اما در عمل بسیار سخت خواهد بود؛ به قولی هزار تومانی 
زیر پای فیل است. حال اگر مدیری موفق نشود که بر مدار 
برنامه ها، مصوبات بالادســتی و طرح تفصیلی، به تحقق 
چنین بودجه ای کمک کند، بنابراین باعث شده که اندامی 

از شهر به عنوان یک موجود زنده دچار بیماری شود.
5 و  بازهم بودجه: مدیریت شــهری تهران می توانست 
بودجه شــهر را در حالتــی ایده آلی مثلا بــا رقمی حدود 
۲۰۰هزار میلیارد تومان ببندد، یا بودجه ای به شدت انقباضی 
و پایین مثلا با اعتبار ۳۰هزار میلیارد تومانی. اما آیا واقعا آن 
رقم ایده آلی محقق می شــد یا آن رقم پایین، شهر را دچار 
مشکلات عدیده نمی کرد؟ پس باید بعد از گذشت یک سال، 
مدیران توانسته باشند چنان ریل گذاری  و حرکت کنند که 
بودجه با رقم مصوب و واقعی محقق شود و مدیریت شهری 
بتواند برای سال آینده با رقمی درست، بودجه را تدوین کند. 
طی ۲ماه اخیر، به سبب آشــوب های رخ داده، شهر تهران 
دست کم ۵۰۰میلیارد تومان خسارت دیده؛ پس مدیرانی 
باید در رأس کار باشند که ضمن جبران این رقم، به تحقق 

بودجه مصوب -که نه زیاد است و نه کم-هم کمک کنند.

سخن آخر: تعدادی از معاونــان، مدیران عامل و روسای 
سازمان ها و شرکت های وابسته به شهرداری تهران پس از 
یک سال جابه جا شده یا تغییر کرده اند. این اقدام در واقع 
می تواند براي رسیدن به هدف اداره شهر با توجه به تفاوت ها 
نسبت به گذشته، مبارزه با فساد، جلوگیری از بروز احتمال 
فسادها در آینده، کسب منابع مالی مورد نیاز و در یک کلام 

اصلاح بخش های دارای ایراد سیستم باشد.

 عبدالمطهر محمدخانی
 سخنگوی شهرداری تهران 

در ایســتگاه تئاترشــهر حــدود ۱۰نفــر از 
آشــوبگران وارد متــرو شــدند و بــا بــاز نگه 
داشتن درب یکی از قطارها، مانع حرکت 
قطار شدند. این مسئله سبب اختلال در 
سیستم مترو شد و نارضایتی مسافران را 
به همراه داشــت، در این میــان همکاران 
مترو تلاش می کنند کــه مانع این حرکت 
شــوند ولــی آســیب می بیننــد. یکــی از 
همکاران مضروب مترو صبح پنجشــنبه 
از بیمارستان مرخص شد، اما متأسفانه 
همکار دیگر به دلیل ضربات چاقویی که 
به او وارد شــده از ناحیه ریه دچار آســیب 

جدی شده و همچنان تحت مداواست.

 احمد وحیدی
 وزیر کشور

نوســازی نــاوگان حمل ونقــل عمومــی 
شــهری کشــور یــک ضــرورت مهــم 
برای آســایش و رفاه مــردم عزیــز ایران 
اســت. بــرای همین، نوســازی نــاوگان 
حمل ونقــل عمومــی بعــد از وقفــه 
یک دهــه بــا محوریــت شــرکت های 
تولیــدی داخلی در حــال انجام اســت. 
آییــن واگــذاری ۵۰۰دســتگاه اتوبــوس 
بــه نــاوگان حمل ونقل عمومی کشــور 
نشــان داد کــه یــک ایرانــی می توانــد 
محصــول خــوب و باکیفیــت بســازد و 
اینها نشــان دهنده  ظرفیت های بزرگ 

تولیدی و صنعتی کشور است. 

مدیران شــهری وعــده افتتاح ایســتگاه 
متــروی پرند را تــا 4مــاه آینــده داده اند. 
رئیس کمیته عمران شورای شهر تهران 
در این باره گفت: »شهرداری مصوبات 
خوبــی از شــورای شــهر گرفتــه اســت و 
می تواند با اجرایی کردن آنها مشکلات 
مالی پروژه ها را مرتفع کند. البته دقت 
داشته باشید که درآمد اصلی شهرداری 
تهران در 3 الی 4ماه پایانی سال محقق 
می شود و باید منتظر باشــیم که در آن 
زمان بودجه به پروژه های عمرانی تزریق 
شود.« سید محمد آقامیری اضافه کرد: 
»اما درخصــوص متروی پرنــد هم باید 
بگویم پیمانــکار در حال انجــام وظایف 
خود است؛ اما تا پایان سال جاری وعده 
افتتاح یک خط متروی پرند داده شــده 
است، این در حالی است که باید تلاش 
کنیم هرچه زودتر ساخت خط دوم نیز 

آغاز شود.« 

4
ماه

سرپرســت اداره کل امــور خدمــات 
شــهری شــهرداری تهــران گفــت: »در 
پــی بــارش بــاران پاییــزی در روزهــای 
گذشــته مــورد آبگرفتگــی خاصــی بــه 
مــا اعــلام نشــد.« علیرضــا جعفــری 
درباره وضعیت آبگرفتگی معابر شــهر 
تهران همزمان با بارش ها عنوان کرد: 
»تنهــا چنــد مــورد ســطحی آبگرفتگی 
در 3منطقه ۲، ۷ و ۸ اتفــاق افتاده بود 
که بلافاصلــه پــس از وصول گــزارش، 
نیروها به رفع آبگرفتگی اقدام کردند و 
در همان ابتدا آبگرفتگی برطرف شد.« 

3
ماه

نقل قول خبر

عدد خبر

حامد فوقانی؛ دبیرگروه شهرییادداشت

   از 78هزار تاکسی در پایتخت
 بالغ بر 6هزار خودروی ون وجود دارد.

  ون تاکسی های تهران
 بیش از 10سال عمر کرده اند.

  2500دستگاه
تعداد ون های فعال در پایتخت است.

  3500دستگاه 
ون در پایتخت غیرفعال هستند.

شرط واگذاری ون تاکسی های 
جدید چیست؟

  باید مالک دارای خودروی ون 
فرسوده باشد. 

  ون فرسوده  باید در خطوط 
تاکسیرانی فعال بوده باشد.

ارزش ون تاکسی ها چقدر است؟
  یک  میلیــارد و 200میلیــون تومــان حــدود قیمــت ون 

تاکسی های سقف بلند است.
  هزینه نوسازی تاکسی از طریق مشارکت دولت، وام 
شهرداری، اســقاط ون های فرســوده و آورده متقاضی 

تامین می شود.

 چه تعداد ون تاکسی
 به تهران تعلق می گیرد؟

  2000 ون 
 در مرحله نخست نوسازی 

به تهران اختصاص می یابد.
  630ون تاکسی 

از مرحله نخست در همکاری 
شهرداری تهران و وزارت کشور 

تامین می شود.
  200ون تاکسی

 توسط شهرداری و از طریق صندوق 
کارآفرینی امید تامین می شود.

 شوراها، انتقال دهنده ظرفیت و انرژی 
به حاکمیت

 آخرین نشست هم اندیشی اعضای 

خبر
شورای عالی اســتان ها با حضور 
رئیس سازمان شــهرداری ها و 
دهیاری های کشــور برگزار شــد. بــه گزارش 
همشهری، در این نشســت رئیس شورای عالی 
استان ها از احیای این شورا خبر داد و گفت:  »ما در 
شورای عالی استان ها در یک سال گذشته با تعامل 
و هماهنگی و هم افزایی با دســتگاه های مختلف 
توانستیم اهمیت شوراها را تبیین و آن را تا حدودی 
احیا کنیم.« پرویز سروری ادامه داد: »هر چند هنوز 
فاصله هست بین آنچه در قانون اساسی و قوانین 
دیگر در مورد شوراها آمده با آنچه هستیم؛ اما در 
این یک سال گام های مهمی در این راستا برداشته 
شــده اســت و امیدواریم به چیزی که در قانون 
اساسی و مطالبات امام)ره( از شوراهاست، برسیم.« 
سروری در ادامه شوراها را سبد ارزشمند و متکثری 
از اقوام، مذاهب، قومیت ها و غیره دانست و عنوان 
کرد: »ظرفیت بزرگ ۱۲6هزارنفری شوراها این 
امکان را فراهم می کند که مشکلات از کوچک ترین 
روستاها تا بزرگ ترین شــهرها به مسئولان امر 
منتقل شود.« رئیس شورای عالی استان ها تأکید 
کرد: »حضور مردم ظرفیت و انرژی را به حاکمیت 
منتقل می کند و باعث روشنایی می شود که شوراها 
تبلور این موضوع هستند.«  او سازمان شهرداری ها 
و دهیاری ها را یکی از مهم ترین دســتگاه هایی 
معرفی کرد که می تواند نقــش مؤثری در تعامل 
با شوراها و مدیریت شهری داشته باشد و گفت: 
»آنچه امروز در مجموعه مدیریت شهری وجود 
دارد با توقع مردم سازگاری ندارد و فاصله زیادی 
میان توقعات اجتماعی و مدیریت شهری وجود 
دارد، درحالی که مــردم انتظــار دارند  خدمات 
کیفی تر و اثربخش  تر باشــد؛ اما نتوانستیم به آن 

نقطه قابل قبول برســیم.« رئیس شــورای عالی 
استان ها اضافه کرد: »وزارت کشور کمال همکاری 
را با ما در شورای عالی استان ها داشته است و هر جا 
درخواستی بوده، وزارت کشــور ما را از خودش 
دانسته اما با همه اینها نیاز داریم سازوکار مشترکی 
با سازمان شهرداری ها و دهیاری ها داشته باشیم تا 

به نقطه مطلوب برسیم.« 
در ادامه این نشست، رئیس سازمان شهرداری ها 
و دهیاری های کشور بر لزوم بهره گیری مدیریت 
شهری از فرصت های گردشــگری و درآمدزا در 
شــهرها تأکید کرد. مهدی سلیمی درخصوص 
درآمد پایــدار شــهرداری ها و دهیاری ها گفت: 
»همانطور که ما در کشــور شــهر زعفران، آلو، 
گردو و... داریم، باید شهرداری ها را هم به همین 
سمت ببریم؛ یعنی باید از روزمرگی ها عبور کنیم. 
بنابراین باید بخشــی از توان مدیریت شــهری 
برای روزمرگی ها مصرف شــود و باقــی آن باید 
به سمت توســعه و آزمایش راه های درآمدزایی 
جدید باشد.« او ادامه داد: »مدیریت شهری باید 
از هر فرصتی برای افزایش گردشگری و اقدامات 
درآمدزا استفاده کند. بودجه دولتی محدود است 
و نباید تنها چشم انتظار این بودجه ماند؛ بلکه باید 
با رویکردهــای جدید و الگوگیری از شــهرهای 
پیشرو کارهای نو انجام داد.« او با تأکید بر اهمیت 
خدمات رسانی از سوی مدیریت شهری یادآور شد: 
»برای نگه داشت سرمایه اجتماعی باید امید آفرینی 
کرد و برای این امیدآفرینی باید خدمات ما افزایش 
یابد و نشــان دهیم که نظام، نگاه پدرانه به مردم 
دارد.« سلیمی اضافه کرد:  »مجوزهایی که از سوی 
سازمان شهرداری ها و دهیاری ها اعطا می شود، به 
درخواست شهرداری هاســت و بدون درخواست 

مدیریت شهرداری این مجوزها اعطا نمی شود.« 


